

2025-2026 BSP#2 Group Time Discussion

(A) 為查考和認識的題目 Questions for Studying and Understanding (10 minutes)

1. 下列哪兩個選項正確解釋了四活物為何有兩個翅膀彼此相觸，另兩個翅膀遮蓋身體（1:11）？
 - a. 這些令人困惑的描述讓人看到，厄則克耳見到天主時可能處於非常困惑的狀態。
 - b. 兩個翅膀彼此相觸，可能暗示它們在行動上步調一致。
 - c. 由於四活物在天主面前極度恐懼，它們的兩個翅膀不得不彼此相觸。
 - d. 兩個翅膀遮蓋身體，是天主面前謙卑敬畏的象徵。
 - e. 用兩個翅膀遮蓋身體，暗示它們因赤身露體而感到羞恥。

Which two choices below are the correct explanations for the 4 living creatures' having two wings touching the wings of the other living creatures and another two covering their bodies (1:11)?

- a. Such confusing descriptions suggest that Ezekiel was probably in a very confused state on seeing the Lord.
 - b. The two wings touching the wings of the other living creatures may imply that they moved in perfect unison.
 - c. Since the four living creatures were extremely frightened before the Lord, their two wings had to touch the wing of another.
 - d. The two wings covering the body are a sign of modesty and reverence in the presence of the Lord.
 - e. Using the two wings to cover the body suggests that they were ashamed of their nakedness.
2. 聖熱內羅(St. Jerome)用1:10所說四個面臉來代表四福音。若望福音是鷹，因為裡面很多超越高深的道理。請指出其中一個和有關經文。St. Jerome used the four faces mentioned in 1:10 to represent the four Gospels. The Gospel of John is an eagle because it contains many profound teachings. Please point out one of them and the relevant scriptures.

(B) 為反思和應用的題目。Reflection and application question (15 minutes)

看 1:3。「上主的手臨於我」是一個比喻，顯示厄則克耳是個被天主的手緊緊扶持、服在祂權柄之下的人。無論你在堂區擔任什麼職務（例如：歌詠團領導人、RCIA 傳道員、讀經員（在彌撒中宣讀讀經一和二）、媒體福傳志工），或在日常生活中是甚麼角色（例如：父母、醫生、教師），你是否曾像厄則克耳一樣，被天主的手緊緊扶持？那經驗是怎樣的？請與你的小組分享你的經驗。

Read 1:3. “The hand of the LORD came upon me” is a metaphor. It indicates that Ezekiel is a man held firmly by God’s hand and under his authority. Whatever your ministry is in your parish (e.g. choir leader, an RCIA catechist, a lector (who reads the 1st and 2nd readings at Mass), a media evangelization volunteer) or in your daily life (e.g. a parent, a doctor, a teacher), have you ever had Ezekiel’s experience of being held firmly by God’s hand? What was it like? Please share your experience with your group.